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 20250601/4החלטה מס' 
 

    

 6.7.20מיום  5/20ישיבת דירקטוריון מספר  דירקטוריון קק"ל מאשר את פרוטוקול
 

  

 

 

 הצבעה:
 רוב-בעד

 פז)קינלי((-) אשר אברג'ל , משה טור 2 -נמנעים

 אושר ברוב קולות
 

 

    

 

 
  

 

   

 .2 08/06/2020מיום  20/4אישור פרוטוקול מס 
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

יושב הראש הזכיר לחברים כי הפרוטוקול שבנדון הינו פרוטוקול חסוי, וחברים המבקשים לעיין בו 
 מוזמנים לסור ולעיין במזכירות החברה. 

 

 20250602/4החלטה מס' 
 

    

 8.6.20מיום  4/20דירקטוריון קק"ל מאשר את פרוטוקול ישיבת הדירקטוריון מספר 
 

  

 

 

 הצבעה:
 רוב-בעד

 פז)קינלי((-) משה טור 1 -נמנעים

 אושר ברוב קולות
 

 

    

 

 
  

 

   

 .3 דו"ח יו"ר הדירקטוריון
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

 א. טיוטת דו"ח ביקורת עומק מטעם רשם ההקדשות
דיווח כי השבוע התקבלה טיוטת נוספת של דוח הביקורת שנערך מטעם רשם  יו"ר הדירטקוריון

ההקדשות. היו"ר ציין כי חלק גדול מהטענות שנכללו בטיוטה הראשונה שהוצגה לדירקטוריון הוסרו, 
וזאת אודות לעבודה המאומצת של גורמי המקצוע בראשות כב' השופט בדימ', יוסף אלון. לצד זאת 

הנוכחית שהוגשה יש לא מעט ממצאים ושלדעת החברה לא צריכים להיכלל בה,  ציין, כי גם בטיוטה
לרבות אי דיוקים שנכללים בטיוטה. יש להדגיש כבר עתה כי ממצאים משמעותיים, פרקים שלמים 

וסעיפים שלמים הוסרו מהטיוטה. היו"ר הוסיף וציין כי הוא מאמין שלא מעט דברים שמופיעים 
 לא יופיעו בדוח הסופי.בטיוטה הנוכחית שהועברה 

היו"ר ביקש להפנות את תשומת לב החברים, להערה שנכללה בדוח המתוקן אך לא מופיעה בטיוטה 
הראשונה, לפיה הדירקטוריון לא צריך להיבחר ולא צריך להיות בו ייצוג פוליטי, אלא ייצוג אחר. 

מטיל ספק בחוקיות ההסכם מדובר בהערה מהותית והיא מנוגדת לתקנון של המוסדות הציוניים, הוא 
 הקואליציוני ובמרכביו.

היו"ר ציין כי כל חבר המבקש לעיין בטיוטה הנוכחית שהתקבלה רשאי לתאם זאת מול מזכירות 
החברה או מול משרד הרצוג פוקס נאמן, כפי שנעשה אף עם הטיוטה הקודמת. החברה נדרשת להעביר 

ין שהחברה תעביר את התייחסותה במועד עם את התייחסותה עד למחצית חודש ספטמבר, והוא מאמ
כלל החומרים הרלוונטיים. היו"ר הביע תקווה שבסופו של יום יתקבל דו"ח אמיתי שניתן יהיה 

להתייחס אליו ולתקן את הדורש תיקון. היו"ר הוסיף, כי מה הערות שנכללו בטיוטה ושהחברה סברה 
 נה החברה, ובתקווה שגם בדוח הסופי.  שהן נכונות, תוקנו וטופלו, ותהיה לכך התייחסות במע

 

 ב. טיוטת בדיקה בנושא רכישת הקרקעות
היו"ר עדכן את החברים, כי על בסיס החלטת הדירקטוריון למנות בודק בסוגיית רכישת הקרקעות 

ביו"ש, הוגשה טיוטה ראשונית של דו"ח הבדיקה בסוף השבוע שעבר. ועדת ההנהלה תקיים דיון בנושא 
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 , וככל שהדיון ימוצה בהנהלה, הנושא יובא לדיון בדירקטוריון בהתאם להחלטתו. 17.8.20ביום 

 
  

   

 .4 דו"ח מנכ"ל
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

 א. עדכון אודות התמודדות עם משבר הקורונה ויישום החלטות הדירקטוריון
וזאת לאחר שהיו לנו מספר עובדים שחלו ולא המנכ"ל עדכן כי נכון להיום יש חמישה עובדים בבידוד, 

מעט עובדים בבידוד. כמחצית מהעובדים ביחידות המטה עובדים מהבית ועובדי השטח באוויר הפתוח 
עובדים כרגיל. עוד ציין, כי כפי שעדכן, מונה ממונה קורונה, מר אורי שמואלי, המצוי בקשר עם משרד 

 העובדים ומנחה אותם. הבריאות, עורך ביקורת ביחידות, מעדכן את
כזכור, החופשה המרוכזת בחודש אוגוסט בוטלה בהתאם לתוספת להסכם הקיבוצי שאושרה. יישום 

התוספת להסכם מתקדם בהתאם ללוחות הזמנים. מדובר בהסכם לא פשוט בחלק ממרכיביו, אך 
יבי ההסכם בשיתוף פעולה עם מנהלי החטיבות וארגון העובדים אנו מתקדמים ביישומו. מרבית מרכ

יושמו, דוגמת רכבים וטלפונים. חלק מהעובדים המיועדים להפסקת עבודה כבר מצויים בביתם וחלקם 
בהליכים שונים של שימועים. המנכ"ל סיכם וציין כי עושים כל מאמץ לשמור על רגישות וזאת לצד 

 נחישות בעמידה בהסכם ובלוחות הזמנים. 

 

 2021ב. היערכות לאישור תקציב 
כפי שתובא לאישור הדירקטוריון. מתקיימת  2021בימים אלה עובדים על מסגרת תקציב לשנת 

היערכות מול החטיבות שהונחו לבדוק היטב סעיפים בהם תיתכן התייעלות. המסגרת שתובא לאישור 
מיליאד ש"ח וזאת לאחר הדיונים שהתקיימו  1.030מיליארד ש"ח לבין  1הדירקטוריון היום היא בין 

 עדת ההנהלה ובוועדת הכספים. על בסיס החלטות אלה תיבנה הצעה מקצועית לתקציב. בוו
אנחנו נצליח השנה לסנכרן בין התקציב לתכניות העבודה תוך עמידה בלוחות הזמנים. ההנחייה שנתנה 

למנהלי החטיבות היא לבדוק כל פעולה בתכנית העבודה, אף אם מדובר בפעולה שננקטת מזה שנים 
חון האם היא עדיין חיונית במציאות המשתנה. לצד זאת, נתבקשו לגבש ולבחון רעיונות רבות, ולב

 חדשים ופעולות חדשות היכולים להתאים למציאות הקורונה, דוגמת הגברת פעילות מקוונת.
. שיעור הניצול התקציבי 2020בנוסף, אנו עורכים בדיקת ניצול תקציבי של החטיבות השונות בשנת 

. חרף משבר הקורונה, הניצול התקציבי נכון 57%שיעור הניצול הכולל שיריונים עומד על ו 40%עומד על 
. משמע, ניכרת האצה מאז החזרה לעבודה כדי לבצע פעולות 2019להיום, מקביל בתקופת הזמן לזה של 

חיוניות. על אף האמור, המנכ"ל הדגיש כי ניכרת פגיעה בעבודה השוטפת, וזאת בכלל החטיבות. 
ל סיכם והביע תקווה שחרף הפגיעה של משבר הקורונה, יעמדו במרבית הפעולות שנכללו בתכנית המנכ"

 העבודה. 

 

 שנים להיווסדה של קק"ל 120ג. אירועים לציון 
שנה להיווסדה של קק"ל במהלך הרבעון  120המנכ"ל דיווח כי תוכננו שני אירועים חשובים לציון 

לעובדי קק"ל והשני אירוע עם שותפיה של קק"ל. נוכח המצב האחרון של השנה: הראשון, אירוע 
הכלכלי במדינה ובקק"ל ונוכח הנראות הציבורית, הוחלט במהלך ישיבת ועדת ההנהלה האחרונה 

 לבטלם. שוריין תקציב עבור אירועים אלו, וככל הניתן יידחו האירועים לשנה הבאה.
  

 

 ד. הקמת פינות מרגוע בבתי החולים
עבור כל  25,000-בתי חולים שמטפלים בנושא הקורונה, בעלות של כ 24-הוחלט על הקמת פינות מרגוע ב

 פינה. ועדת ההנהלה ביקשה שנערוך מספר השלמות ואנו עורכים עבודת מטה בנושא. 

 
  

 

   

 .5 2021אישור מסגרת תקציב לשנת 
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 עיקרי הדיון:
  

 

   

סגן היו"ר ויו"ר ועדת הכספים, מר ארנן פלמן ציין כי זהו התחלת תהליך לקביעת מסגרת תקציב לשנת 
. עוד הוסיף, כי הוא ער לכך שבאוקטובר עתיד להתכנס קונגרס, אך אנו מחוייבים להתחיל 2021

 רות.בתהליך לאור הצרכים הפנימיים של קק"ל, ועל מנת שכלל החטיבות יוכלו לפעול ולהתכנס למסג
מיליארד ש"ח, וזאת בהתחשב בירידה  1.030המלצת חטיבת הכספים הינה למסגרת תקציב בסך של 

תהיינה עליות  2021המשמעותית בתקציב של השנה שעברה ובשנה הנוכחית. יש לקחת בחשבון שבשנת 
 אוטומטית בשכר, בשל דרגות, ועל כן ההמלצה שהוגשה היא מאמץ גדול בפני עצמו.

עם יו"ר הדירקטוריון, המנכ"ל ומנהל חטיבת הכספים, ביקשו שהתקציב לא יחרוג  בפגישה שקיים
ממיליארד ש"ח. לאור דברים אלה, נערכות כעת בדיקות מעמיקות אף יותר, והמנכ"ל ומנהל חטיבת 

הכספים פועלים כדי לנסות ולעמוד בהמלצה. הנושא הובא לוועדת הכספים וזו אישרה תקציב של 
מיליארד, וזאת לאור העבודה הרבה הנדרשת לצורך איתור  1.030-מישות עד למיליארד ש"ח עם ג

 החסכון המבקש.
 מבקש לאשר את המלצת ועדת הכספים.

יו"ר הדירקטוריון חידד את דבריו של מר פלמן והוסיף, כי העבודה שנעשתה נערכה בהובלת המנכ"ל 
 1.030למסגרת התקציב של בשיתוף כלל מנהלי החטיבות ויובל, ועל בסיסה התגבשה ההמלצה 

מיליארד, מתוך עמדה כי זה הקיצוץ המקסימלי שניתן לעשות נכון לעכשיו. באותה ישיבה אליה 
התייחס מר פלמן, הונחו גורמי המקצוע לנקוט את כל המאמצים להמשיך ולהתייעל עד למיליארד 

נותרו עדיין צעדים שניתן  ש"ח, אך לא על חשבון קיצוץ או פגיעה בפעולות או תכניות. היו"ר ציין כי
 לנקוט לצורך התייעלות.

מר משה טורפז הזכיר כי לפני מספר ישיבות אושר קיצוץ משמעותי עקב הקורונה, ואילו עתה בהצעת 
. האם לא נכון להביא מסגרת קטנה 2020מסגרת התקציב אנו מביאים תקציב שקרוב לתקציב לשנת 

הערכתו מדובר בשנה השלישית ברציפות שאנו מקצצים וזהירה יותר? יו"ר הדירקטוריון ציין כי ל
כולל בתוכו עליות שכר אוטומטית  2021לבין  2020מלש"ח, בין  50בתקציב. עוד הדגיש, כי פער של 

ונלוות, ועל כן, יוצא אפוא שלא רק שהתקציב לא גדל. אלא הוא צומצם בצורה משמעותית. בשונה 
 ים השנה נעשו בשיתוף עם ארגון העובדים.משנים קודמות, בשל משבר הקורונה הצמצומ

מדובר על תוספת עלויות שכר של  2021פז, כי לקראת שנת -מר ייני הוסיף במענה לשאלתו של מר טור
מלש"ח, עקב זחילת שכר ודרגות. שנית, אגב התוספת להסכם הקיבוצי, ישנה פרישה  20-למעלה מ

"ח את ההתחייבויות לפנסיה תקציבית. חרף מלש 20-מוגדלת לפנסיה תקציבית, המגדילה אף היא בכ
. ישנו 2021לשנת  2020שתי המעמסות התקציביות המשמעותיות, עדיין סך עלות השכר יורדת משנת 

מלש"ח בעלויות שכר, ומדובר בדבר שהוא חסר תקדים. בשלוש השנים האחרונות, יש  30קיצוץ של 
 במספר המועסקים בקק"ל. 20%ירידה של 

ברג'ל בנוגע לתקציב התב"ר וזאת בהמשך לדוח מבקר הפנים בנושא, השיב יו"ר לשאלת מר אשר א
הדירקטוריון כי בשבועות הקרובים יידון הנושא, לאחר שהתמונה ביחס לנתוני ההכנסות ופעילות רמ"י 

תתבהר. מר פלמן הוסיף, כי על פי מצבה הכספי של קק"ל, לא ניתן  2021לגבי השנה ולקראת שנת 
עבור פיתוח. היו"ר התייחס לדבריו של מר פלמן והדגיש, כי גם אם זה יהיה המצב,  להקצות תקציב

 הוא יובא לדיון בדירקטוריון.
מר ייני ביקש להוסיף וציין כי כלל הפרטים והנתונים אודות ההכנסות וההוצאות נשלח לחברים מבעוד 

 מועד. 
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ואת המלצת ועדת ההנהלה מיום  3.8.20דירקטוריון קק"ל מאשרת את המלצת ועדת הכספים מיום 
מלש"ח, עם גמישות של עד  1,000תעמוד על סך של  2021, ומחליט כי מסגרת התקציב לשנת 3.8.20
 מלש"ח, במידת הצורך. 1,030

 

  

 יובל ייני
 

 ביצוע באחריות:
 

  

 

 

 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

 

     

 

 
  

 

   

 .6 1רבעון  -דו"ח ביצוע תקציבי רבעוני 
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

מנהל חטיבת הכספים, מר יובל ייני ציין כי הדיווח הועבר לחברים מבעוד מועד, והוסיף כי המנכ"ל 
 דיווח במסגרת הדוח שלו אודות נתוני הביצוע החציוניים. 

 



     

 

  

 

09/09/2020 
 

 תאריך:
 

   

       
 

18:06 
 

 שעה:
 

   

       

        
   

 מזכירות החברה
  

 

  

 

 5 עמוד

 
  

   

בדבר פרויקט  3.8.20והמלצת ועדת הכספים מיום  20.7.20ועדת ההנהלה מיום דיון ואישור החלטת 
 "סיטי גבעתיים" ותקצובו

7. 

  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

מר טל שחר, מהימנותא, הציג את פרויקט "סיטי גבעתיים" הממוקם בקרן הרחובות ערבי נחל ואריאל 
. בעלי 19%שהימנותא מחזיקה בבעלות בשיעור של דונם,  10.5שרון בגבעתיים. עסקינן בשטח בגדול 

הקרקע הנוספים הם תידהר בנייה ויזמות, יוניון ואדם פרטי נוסף. הייעוד העיקרי של השטח הוא 
קרקעיים המיועדים לחניות ואחסון. הפרויקט כולל שבע -למשרדים, מסחר וכנסים, וכן שטחים תת

 196,000סה"כ  -קומות משרדים  64לכנסים ועוד  קומות פודיום המיועדות 3-5קרקעיות, -קומות תת
מיליארד ש"ח. בנוסף לבניין המשרדים הכלול בתב"ע המאושרת, מקודמת  1.9מ"ר ומסגרת תקציב של 

 יח"ד. 780תב"ע לבניית בניין נוסף לבניית 
ה הסכום שצויין לעיל, הינו לבניית בניין המשרדים עד לרמת גמר מעטפת. עוד הוסיף, כי תהיה חבר

מנהלת משותפת, משמע, קק"ל אינה מקבלת שטח ספציפי מהבניין, אלא החברה המנהלת מנהלת את 
 כל שטחי הבניין ומחלקת את הרווחים לפי חלקו של כל שותף.

יאוכלסו שטחי המסחר  2025מר שחר הוסיף, כי כבר עתה פועל מערך של שיווק, כדי שכבר בסוף שנת 
מאיים אודות הפרויקט, לרבות שווי צפוי של שני הבניינים, על פי של הבניין. מר שחר הציג נתונים ש

מיליון ש"ח נוספים, מעבר  37-חלקה של קק"ל. מהות הבקשה לדירקטוריון היא תקצוב נוסף בסך של כ
 ולסיים את שלב החפירה והדיפון.   00מלש"ח שכבר תוקצבו, וזאת על מנת להגיע לשלב  44-ל
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דירקטוריון קק"ל מאשר את המלצת ועדת הכספים ואת החלטת ועדת ההנהלה ומחליט על תקצוב 
 ש"ח, מיתרותיה הכספיות של קק"ל. 37,067,705נוסף לפרויקט "סיטי גבעתיים" בסך של 

 

  

 אלכס חפץ
 

 ביצוע באחריות:
 

  

 

 

 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

 

     

 

 
  

 

   

 .8 מיוחדת בדבר התקשרות עם עיריית עכו להקמת בית קק"ל בעכואישור עסקה 
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

 סגן יו"ר הדירקטוריון, מר זאב נוימן עזב את הישיבה ולא נכח בה במהלך הדיון וההצבעה על סעיף זה.
עו"ד טרגין פתחה את הדיון וציינה כי היות שסגן היו"ר, מר זאב נוימן, משמש גם כממלא מקום ראש 

עיריית עכו ועסקינן בהתקשרות להקמת בית קק"ל בעכו, נדרשים להתקשרות זו אישורים מהפורומים 
ות , ועדת הביקורת החיצונית של קק"ל את ההתקשר9.8.20השונים. בהתאם לאמור, אישרה אתמול, 

דנן בהתאם להוראות החוק החברות. לפי הוראות אלה, מובא אישור ההתקשרות אף לפיתחו של 
 הדירקטוריון, והכל בהתאם לדברי ההסבר המפורטים שנשלחו לחברי הדירקטוריון מבעוד מועד. 

 מר אשר אברג'ל ביקש להוסיף להצעת ההחלטה את אישור ועדת הביקורת. 
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דירקטוריון קק"ל מאשר את ההתקשרות עם עיריית עכו להקמת בית קק"ל למצוינות בעיר עכו 
לחוק החברות, עסקה אשר אושרה על ידי ועדת הביקורת  271כאמור בדברי ההסבר, בהתאם לסעיף 

 א( לחוק החברות ..6ח)ה()345-ו 271, בהתאם להוראות סעיפים 9.8.2020ביום 
 

  

 נדב עשהאל
 

 ביצוע באחריות:
 

  

 

 

 הצבעה:
 ) זאב נוימן( 1 -לא השתתפו בהצבעה

 אושר פה אחד
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 מזכירות החברה
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 .9 אישור עסקה מיוחדת בדבר התקשרות עם עמותת מרכז מעשה להקמת מבנה למכינת גל
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

עמי, עזבו את הישיבה ולא נכחו בה  סגן יו"ר הדירקטוריון, מר זאב נוימן ומנכ"ל קק"ל, מר אמנון בן
 במהלך הדיון וההצבעה על סעיף זה.

יו"ר הדירקטוריון פתח את הדיון בסעיף זה, והזכיר לחברים כי הפרויקט דנן נכלל במסגרת התכנית 
. עוד הזכיר היו"ר כי רשימת 2015מלש"ח, אשר גובשה בעקבות הסכם  400לחיזוק הצפון בהשקעה של 

זו אושרה במסגרת החלטת ממשלה ועל ידי היועמ"ש, ומרביתם מצויים בשלבי  הפרויקטים בתכנית
 ביצוע, למעט היקף קטן של פרויקטים מתחום התיירות.

סגנית היועמ"ש, עו"ד שושי טרגין ציינה כי מכינה גל הינה בר רשות של עיריית עכו בשטח עליו עתיד 
הינה חברת ועד במכינה האמורה, שהיא גם להיבנות המבנה נשוא סעיף זה. היות ואחותו של המנכ"ל 

את  9.8.20עמותת בת של קרן רש"י, בה היא מכהנת כמנכ"לית, אישרה ועדת הביקורת ביום 
ההתקשרות בהתאם להוראות החוק, ועתה היא מובאת לאישור הדירקטוריון. בהקשר זה ציינה עו"ד 

ית עכו, ואמנם מדובר בפרשנות טרגין את העובדה כי בהתקשרות זו ישנו גם אלמנט הנוגע לעירי
מחמירה, אך היות וסגן היו"ר נוימן מכהן כממלא מקום ראש עיריית עכו הובא הנושא לאישור 

 הפורומים המוסמכים אף בשל כך.
פז )קינלי( האם הבחירה במכינה נעשה כחלק מהליך חיצוני לקק"ל, השיב יו"ר -לשאלת מר משה טור

רת התכנית לחיזוק הצפון, וכלל המכינות הצבאיות הנמצאות הדירקטוריון כי הפרויקט הוא במסג
 במחוז הצפון נכללו ברשימה זו.

לשאלת מר אשר אברג'ל אודות מצב הנחיית היועמ"ש לממשלה בדבר הקפאת שיתופי הפעולה עם 
 קק"ל, השיב יו"ר הדירקטוריון כי אין כל שינוי נכון לעכשיו, אך הוא מקווה כי הדבר ישתנה בהקדם. 
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דירקטוריון קק"ל מאשר את ההתקשרות עם עמותת "מרכז מעשה" להקמת מבנה למכינת גל כאמור 
לחוק החברות, עסקה אשר אושרה על ידי ועדת הביקורת ביום  271בדברי ההסבר, בהתאם לסעיף 

 א( לחוק החברות.6ח)ה()345-ו 271, בהתאם להוראות סעיפים 9.8.2020
 

  

 נדב עשהאל
 

 ביצוע באחריות:
 

  

 

 

 הצבעה:
 ) זאב נוימן( 1 -לא השתתפו בהצבעה

 אושר פה אחד
 

 

     

 

 
  

 

   

 .10 שונות
  

 עיקרי הדיון:
  

 

   

היו"ר ציין כי אנו על סף סיומה של הכהונה הנוכחית, ותתקיים ישיבת סיכום כהונה. כל חבר המבקש 
 בישיבה או בחוברת הנערכת לקראתה מוזמן לפנות למזכירות החברה.  לציין נושא מסויים

גב' מיכל סיבל דראל ביקשה לברר את סטטוס העברת החומרים שביקשה לקבל בישיבת ועדת הכספים 
 האחרונה. המנכ"ל השיב כי החומרים קיימים והנושא מטופל. 

 
  

 

   
  

    

           

 דניאל עטר

 דירקטוריון קק"ליו"ר 

 




